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AVVISER 
KRITIKK: 
Fylkesvara
ordfører 
Karin Andser
sen nekter for 
at SVer i ferd 
med å miste 
sjela, slik par
tikollega i Try
sil Gerd Elise 
Storvik påstår. 

-SVharikke 
mistet sjela 
- sv har fortsatt sjela i behold, sier fylkesvaraordfører 
Karin Andersen og avviser kritikken fra partifelle og vara
ordfører i Trysil, Gerd Elise Storvik. - SV må lære å for
holde seg til virkeligheten slik den er, ikke slik vi helst 
ønsker at den skal være, sier Karin Andersen. 

AV 
RUNE HAGEN 

I gårsdagens Hamar Arbeiderblad 
rettet en frustrert Gerd Elise Stor
vik kraftig kritikk mot ledelsen av 
ledelsen i Hedmark SV. Særlig 
Karin Andersen får gjennomgå 
etter at hennes forslag om å legge 
ned formgivingsfaget ved Trysil 
videregående skole ble vedtatt i 
fylkesutvalget i forrige uke. 

- Vedtaket bryter med det SV 
står for. Jeg er redd vi SV'ere er i 
ferd med å miste sjela vår, sa Stor
vik_ 

Ønsker styring 
Karin Andersen forstår frustrasjo
nen blant mange SV'ere. Det er 
ikke alltid like lett å forsvare ned
skjæringsvedtak i Hedmark fylke. 

- SV ønsker mer styring. Da 
må vi også være med og styre. Pro
blemet er at vi mangler en gjen
nomdrøftet politikk på hvordan vi 
skal håndtere nedgangstider. Som 
ansvarlige politikere må vi håndte
re virkeligheten. Og det er vanske
lig når gode tilbud blir tatt fra folk. 
Men så lenge vi ikke har økonomi 
til å få til alt, må vi fylkespolitike
re prioritere. Enkelte gang blir det 
som å velge mellom pest og kolera. 
Vi kan ikke bare være godværspo
litikere. sier Karin Andersen. 

Ikke rammet 
Hun føler seg ikke rammet av kri
tikken fra partikollegaen i Trysil. 
verken når det gjelder nedlegging
en av grunnkurset i Trysil eller 

SV's politiske praksis i Hedmark 
fylke. 

- Fylket er i en svært vanskelig 
økonomisk situasjon_ I sommer 
ble det politisk enighet om hvor
dan fylket skulle prøve å løse sine 
problemer. Også SV tok ansvar_ Vi 
var enige om regioninndelingen i 
fylket og vi var enig om å hvor 
stort skoletilbudet skulle være 
innen hver region. Også Trysil må 
ta sin del av innskjæringene. Vi må 
behandle skolene likt. 

Gerd Elise Storvik hevder at 
formgiving er et fag SV bør slå eks
tra ring rundt fordi det ikke lar seg 
måle i materielle verdier. 

- Jeg skjønner ikke helt hva 
Storvik mener. Men uansett er 
formgiving el av de fagene som er 
kommet best ut av det nye klasse
oppsettet med fire nye paralleller. 
I Trysil valgte vi i stedet å bevare 
voksenopplæringstilbudet for hjel
pepleierutdanningen. Her er køen 
størst - ikke minst blant eldre jen
ter som vil bli tapere i Reform 94. 

- Er SV vettskremte for å bli 
kalt ansvarsløse, slik Storvik hev
der? 

- Nei, og heller ikke smålige 
og sneversynte. Virkeligheten har 
innhentet oss. Vi har vilje til makt. 
Jeg ser ingen framtid til at SV skal 
være i evig opposisjon. Derfor er vi 
lokalt nødt til å jobbe innenfor de 
rammene vi har samtidig som vi 
jobber aktivt for å forandre poli
tikken sentralt. slik at blant annet 
Hedmark får bedre rammebeting
elser, sier Karin Andersen. 

Willy Flock 

vil ha svar 

I på hva som 

AVISEr; foregikk 

i Hedmark 
- Jeg har grunn til å tro at en ansatt i Hamar Arbeiderblad drev regulær politisk overvåk· 
ning av venstre-siden på 60 og 70·tallet. Hemmelig kartlegging av politiske forhold ved Dere 
skoler og overvåkning av SFs-stiftelsesmøter mener jeg også har forekommet i vårt område, 
sier SV· veteranen Willy FJock. 
Han krever nå svar på hva slags virksomhet Arbeiderpartiet og hysj.politiet drev i Hedmark 
i 1960·70 årene. 

AV 
ASBJØRN ØVHOVDEN 

Bakgrunnen for at Flock går ut er 
at han mener avlyttingsskandalen 
som er avdekket i Oslo hadde 
lokale forgreininger. Dette har 
også den tidligere lederen i Arbei
derbevegelsens Arkiv, Arne Kok
kvold, hevdet. 

Hamar-mannen Willy Flock, har 
i en årrekke vært sentral i SV 
lokalt. På 70-tallet var han for
mann i Hedmark SF. Det var i den
ne perioden han fikk mistanke om 
at alt ikke var som det skulle være 
i Hedmarks politiske liv. 

Det er tre forhold Flock nå 
mener at politi og politiske myn
digheter må svare for: 
* Kartlegging av politiske miljøer i 
Hedmark. 
• Mulig hysj-virksomhet i Hamar 
Arbeiderblad. 
• Og politisk etteretning i skole
verket. 

- Politisk kartlegging 
- Flere partifeller som var med på 
oppbyggingen av Sosialistisk Fol
keparti i begynnelsen av 1960-åre
ne har fortalt meg om forhold de 
opplevde som kartlegging. Under 
de utallige forberedende møtene 
som ble holdt ble det oppdaget en 
«mistenkelig» person. Han hadde 
ingenting med partiet å gjøre, men 
dukket opp i møte etter møte 
rundt omkring i kommunene. 
Våre folk følte seg sikre på at han 
var fra overvåkningen. Den poli
tiske virksomheten partiet drev 
var helt legal. Vi kunne ikke være 
noen fare for rikets sikkerhet. 

Derfor var kartleggingen som 
ser ut til å ha forekommet ulovlig. 
Det er på høy tid at det som skjed
de legges på bordet, sier Flock. 

Han kjenner ikke navnet på per
sonen som dukket opp på så 
mange sosialist-møter_ 

- Du kan ikke dokumentere at 
overvåkning fant sted? 

- Nei. Men det er all grunn til å 
stille spørsmålet. 

- Hysj-agent i HA? 
På bakgrunn av at a vlyttingssystc
met som er avdekket i Folkets Hus 

hadde en forgreining til Arbeider
bladet i Oslo, finner Willy Flock 
det nærliggende å stille spørsmåls
tegn ved om Hamar Arbeiderblad 
var knyttet til systemet. 

- Ut fra flere forhold ved HA 
er det rimelig å anta at det var en 
person der som hadde som oppga
ve å drive med ren politisk over
våkning. Mine mistanker går i ret
ning aven bestemt som jobbet der 
på 70-tallet. 

-Hvem da? 
-Jeg vil ikke navgi ham. Nå får 

avisen og Ap legge kortene på bor
det. 

- Men hvilket grunnlag har du 
for å hevde at en pressemann drev 
regulær kartlegging av venstre
sida? 

- Vi så tendenser til klar krimi
nalisering av politiske motstande
re i spaltene. Avisen forsøkte f.eks. 
å knekke meg som politiker ved å 
påstå at jeg hadde ringt til et radi
oprogram under falskt navn. Det 
ble også påstått at jeg hadde opp
gitt falsk navn til Kjell Borgen ved 
en SV-stand i Hamar for å frem
stille meg som som uetterrettelig_ 
Alt ble senere gjendrevet. 

Politisk sensur har jeg også opp
levet i avisen_ 

- Men dette holder vel ikke for 
å rette mistanke mot en person for 
agent-virksomhet? 

- Det finnes mange indisier_ En 
rekke personer er kjent med dem. 
Nå må vi få vite hvem personen 
rapporterte til, om han sorterte 
under politiet i Hamar, hva slags 
opplysninger han samlet inn, hva 
de ble brukt til og hvem som bruk
te dem. Både HA og politiet er 
tjent med å være med på opprul
lingen av slike forhold. For før 
eller siden vil de måtte komme, 
sier Floek. 

Mer vil han ikke si om sine HA
mistanker_ 
SV-veteranen mener også det har 
forekommet politisk overvåkning 
ved hans egen arbeidsplass, Ajer 
Videregående skole på 70-tallet. 

Det samme skal ha forekommet 
ved flere videregående skoler på 
Hedemarkeo_ 

- Jeg stiller spørsmål ved om 
det var ansatt en person som had-

de til oppgave å drive hemmelig 
kartlegging av politiske forhold i 
skolen. Det dreier seg om en per
son som har gått fra skole til skole 
som lærer. Flere kolleger av meg 
har uavhengig av hverandre kom
met med opplysninger om at man
nen drev politisk etteretning i for
hold til radikale lærere. 

Nå må vi få fakta på bordet om 
denne personens forhold ti! lærere 
med «riktig» politisk tankegang og 
hans forhold skoleadministrasjo
nen. 

Willy Floek presiserer at perso
nen i dag ikke jobber ved Ajer 
Videregående. 

- Ved min arbeidsplass er for
holdene i dag belt annerledes. 
Kreftene som drev med det retts
tridige arbeidet har vunnet en full
stendig sier. De har ikke behov for 
de gamle virkemidlene lenger, sier 
Flock. 

- Hvem er denne angivelige 
«skole-agenten» du forteller om? 

- Jeg vil ikke gå ut med navn. 
Vi har indikasjoner på at han fulg
te med oss. Personen var et rent 
fremmedelement. 

- Hvor bar han vært ansatt ved 
siden av Ajer? 

- På flere skoler i vårt område_ 
Jeg vil ikke si hvor, sier Flock. 

Han krever nå klare svar på hva 
som foregikk i Hedmark på 60-70-
tallet. 

- Er du paranoid? 
- Alle vi! tjene på en full oppkla-
ring. Saken er jo svært alvorlig. For 
i og med at Ap har benyttet ulovli
ge metoder for å få sin oppslutning 
er det rimelig å spørre om innfly
telsen til partiet i det norske sam
funnet faktisk er legal. 

- Tror du ikke mange vil opp
fatte deg som paranoid ut fra det 
du hevder overfor Østlendingen I 
Hamar Dagblad? 

- Sånne reaksjoner kommer av 
at bare en liten gruppe mennesker 
har blitt utsatt for metodene jeg 
snakker om. Nå har vi sett en flik 
av det sentrale systemet i Oslo. 
Det er innlysende at det har hatt 
sine lokale forgreninger_ 
Slutter Willy Floek. 

Granskingen drar ut 
Oslo (NTB); Det blir ikke nedsatt noen granskings- kommisjonen skal ha anledning til å foreta rettslige 
kommisjon denne uken. Tidligst torsdag vil de parla- avhør og om disse skal være åpne for publikum, i til-
mentariske lederne ha sitt første møte med Slorting- legg til sammensetning og mandat. 
ets presidentskap for å drøfte sammensetning, man- Et annet spørsmål de parlamentariske lederne vil 
dat, arbeidsformer og tidsfrister for kommisjonen vurdere og ha i mente er om arbeidet til den komite-
som skal granske avlytting og samarbeid mellom en som i sin tur skal behandle granskingskommisjo-
overvåkingspolitiet og politiske partier og organisa- nens rapport skal kunne ha åpne høringer, eventuelt 
sjoner. rettslig bindende. Det blir trolig kontroll- og konsti-

Utgangspunktet er avsløringene av 20 års avlytting tutsjonskomiteen som får «saken», men avgjørelsen 
av Folkets Hus på Youngstorget i samarbeid mellom om komiteens arbeid kan bli fattet nå, slik at kommi-
overvåkingspolitiet og ansatte i og rundt LO og sjonens og komiteens arbeid sees i sammenheng_ 
Arbeiderpartiet. Skal det innføres åpne høringer under komiteens 

Den tverrpolitiske enigheten om at det trenges en arbeid må Stortingets forretningsorden endres_ En 
granskingskommisjon vil settes på alvorlig prøve når slik endring har SV, Frp og deler av andre partier ivret 
dette skal konkretiseres. Det gjelder ikke minst om for i fiere år. 
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{-AGE I 
I· OG PÅ SKOLEN 

KREV ER S~-:4R: SV~vetaaJlt!1l Willy flock krevt'T flå svar på hva slags p{)Ii(i.~k (Jl'ervåklling som har forekommet i Hedmark. Han mener ~jøl aval både venstre-radikale i skolemiljøet og i 
partiene er blitt kartlagl. 

Agenter i AKP og NKP 
Oslo (NTB): Overvåkingspo
litiet hadde agenter i AKP, 
sannsynligvis også i NKP, 
opplyser Ronald Bye til 
Arbeiderbladet. Han mottok 
selv opplysninger som stam
met fra disse rapportørene. 

- Jeg vet med sikkerhet at 
overvåkingspolitiet hadde 
agenter i AKP, sier Ronald 
Bye til Arbeiderbladet. Når 
det gjelder NKP hygger hans 
uttalelse mer p:"l indisier og 
antagelser. 

Med dette bekrdter Bye at 
rom- og telefonavlytting ikke 

var de eneste metodene som 
ble hrukt for å overvåke poli
tiske fiender. Spaning og infil
trasjon ble også benyttet for å 
kartlegge disses virksomhet. 
Selv mottok aldri Ronald Bye 
skriftlige rapporter fra agen
tene. men han fikk informa
sjon som var kommet fra dem. 

Han opplyser ikke hvor 
lenge agentvirksomheten 
pågikk, men den varte lenge 
nok til å gi nyttige opplys
ninger sier han. 

- Vår tjeneste er hemmelig 
- Dette føyer seg inn i den rek
ken av påstander vi ser i avisene. 
Granskningen som er i gang må 
forfølge slikt. Prinsipielt avkref
ter eller bekrefter vi ikke sånne 
saker. Vår tjeneste er hemmelig, 
sier overvåkningssjef Hans Olav 
Østgård. 

Han henviser folk som føler seg foru
lempet av overvåkningspolitiet til kon
trollutvalget. 
~ Det framkommer en rekke påstan

der om vårt arbeid for 20-30 år siden. 
Ofte oppgis det ikke navn, eller kilder er 

døde. Det er vanskelig å undersøke epi
soder og hendelser på et slikt grunnlag, 
sier overvåkningssjefen. 

Påstandene om politisk kartlegging i 
skoleverket, en hysj-agent i Hamar 
Arbeiderblad og overvåkning av politis
ke møter i Hedmark vil han ikke gi noen 
kommentar til. 

0stgård føler at debatten som nå raser 
om overvåkningen i Norge er uheldig for 
hans eLat. 

- Mange kan få det inntrykket at 
påstander om forhold langt tilbake i tid 
også gjelder overvåkningspolitiet i dag. 
Det cr uheldig, sicr han. 

-Ingen 
kommentar 
Hamars politimester, lan 
Grøndahl, ønsker ikke å kom
mentere påstandene fra Willy 
Flock. 

- Det jeg kan si er at disse 
påstandene har relasjon til det 
som foregår i Oslo. Derfor hør 
de kobles til overvåkningssje
fen og overvåkningssentralen, 
sier han. 

Grøndal ønsker ikke å oppgi 
navn på personer som jobbet i 
overvåkningen ved Hamar 
Politikammer på 60- og 70-tal
Itl. 
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